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Aanwezig~ De minister-president Drees en de ministers 

Van Aartsen, Helders, Hofstra, Luns (alleen bij 
de punten 3b en 9), Samkalden, Staf, Struycken 
S~~rhoff ,.V?ndeling, Wi tte en Zijlstra (Afwezi~ 
zlJn de mlnlsters Cals en Klompé) 

• 

Secretaris: J. Middelburg 

2. lngekomen stu~~~~~g meQedeling~~ 

a. De politieke situatie - ---- --------

TIe ~~Q~~ter-2E~ident had de nelglng om nog iets 
mee te delen over de verklaring, die de fractievoorzitter 
van de PvdA Burger heeft afgelegd, maar hij vraagt zich af 
of men dit punt zal aanhouden tot de volgende vergadering, nu 
de raad incompleet is. Minister Struycken acht het wenselijk 
dit punt thans wel te bespreken.--

De ~in~~1~r-Rresident merkt op, dat de toon van de 
verklaring rustig was. Tevoren had een bespreking plaats ge
had tussen het bestuur van de fractie en de ministers van de 
PvdA. Nu er bijna een kabinetscrisis was, acht spreker een 
dergelijke bespreking normaal. Hij heeft er geen bezwaar te
gen gemaakt, dat men zou zeggen, dat met de ministers overleg 
was gepleegd. Echter had spreker mondeling en schriftelijk 
erop gewezen, dat de posities van de fractie en van de minis
ters verschillend zijn. Dit staat ook in de verklaring. Het is 
zo, dat als de fractie haar vertrouwen opzegt de betrokken 
ministers heengaan. De bespreking heeft o.a. ertoe geleid, dat 
de zinsnede over de wijziging van de dienstplichtwet heel voor
zichtig is geworden. Wat hierover gesteld is ligt binnen de 
mogelijkheden, die ook in de minister~aad zijn besproken. Ten 
aanzien van de kwestie van de verlenging van enkele belastingen 
leefde bij de fractie sterk, dat deze verlenging voor twee jaar 
zou gelden zoals de regering heeft voorgesteld; beperking tot 
een jaar wordt als bezwaarlijk gezien o.a. omdat dan de ver
kiezingen korter voor de deur staan. De andere punten spelen 
op iets langere termijn. Het kabinet is volgens zijn program 
niet gebonden aan het voorstellen van een winstbelasting op · 
vermogensvermeerdering ; toegezegd was alleen, dat dit on~~r
werp zal worden bestudeerd. Dit wordt echter een belangrlJk 
punt. Het punt van het huur- en melkprijsbeleid is wat zwakker 
geformuleerd dan Bommer over de huren in de Tweede Kamer heeft 
gedaan. Spreker verwacht, dat de verklaring. ook bij de algemene 
politieke beschouwingen in de Eerste Kamer ln de komende week 
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3. Buitenlands beleid -
:a-.• De kwestie van de verstekelingen (Zie notulen m.r. 

21 november 1958~ punt 3 c) 

o 0 Minister Samkalden deelt mede~ dat na de voor-
bereld~ng van het t erugbr engen van de drie verstekelingen 
n~ar Slngapore b~eek ~ dat de Kamercommissie voor repatrië 
rlngszaken met u~tzondering van t wee leden de regering af
ra~dt om deze drle terug te zenden . Voorgesteld werd de ze 
drle thans "sans préjudice" hier te houden . Spr eker heeft 
daarop be s lo ten de betrokke~en ~iet me t de Blitar terug 
te zenden~ maar hen voorlo pl g hler te laten in Rozenho f 
Hij zal de vraag of aan hen asiel zal worden verleend v~or
leggen aan de permanente vr eemdelingenadviescommissie. De 
minister-president merkt op , dat de r egering had ~zegd 
dat alle v er stekelingen zouden wor den t eruggezond~n . De~ 
b~trokkenen liepen politi ek geen gevaa r ; zij zouden naar 
Slngapore worden teruggebracht. 

Minister Samkalden merkt vervolgens op, ~t de 
NCRV had aangekondi gd een verslag te zull en uitzenden om
trent het verblijf van de 37 ver s t ekelingen op Ni euw- Guinea, 
maar dit is e en agitatorische uit zending geworden . Spreker 
stelt de vraag of er bestuursberi chten zijn omtrent de deel
neming van ambtenar en aan deze uit z ending ~ al sme de over het 
optreden van de verstekelingen in Merauke. Minister Helders 
meent, dat geen ambtenaren in a gitatori s che zin aan de uit
zending hebben deelgenomen. Minister Struyck en merkt op, 
dat in enkele bladen kritische berichten zijn opgenomen 
over het optre den van de verstekel ingen in Merauke. 

3 b. De EEA (Vrijhandelszone) (Brief van de minister van 
Buitenlandse Zaken dd. 26 november 1958 , nr. 167455 , met 
bijlagen; zie notulen m.r. 21 november 195 8 ~ punt 3 f) 

Minister Luns deelt mede, da t na het Beneluxvoor
stel en het Franse memorandum van 24 november de vorige 
avond door dr. Harkort met de Duitse ambassadeur een bood
schap van Adenauer is overhandigd, waarin in vi er punten 
het resultaat van het overleg tussen Adenauer en De Gaulle 
wordt weergegeven. Als procedure wordt aanbevolen aan de 
Europese comw.issie met voorzitter Hallstein te vragen een 
onderzoek naar de associatie van de andere elf OEES-landen 
aan de EEG in te stellen, waarbij dan voor 1 maart een 
rapport wordt verwacht. Onzerzijds is gezegd, dat h~t o 
rapport-Ockr ent, aanvaard door de EEG-landen, een ~~nlmum
basis voor verdere besprekingen over de EEA moet zlJn: ~e 
bedoelde vier punten vormen het voorstel, dat op de mlnlS
tersconferentie van de OEES in de komende we ek van Franse 
en Duitse zijde kan worden verwacht naast het Beneluxvoor-
stel. 

Minister Zijlstra is ni et t egen een verst erkte 
inschakeling van de E~ropese Commi ssie (EC) bij de b espr~
kingen over de EEA, maar de studie van de EEG-landen heelt 
een jaar geduurd en geleid tot het Ockrent-rapport. Men ot 
zal dan moeten verklaren , dat men op het standpunt v~n dl 
rapport staat. De studie van Hallstein behoeft dan nlet 
lang te duren . In Brussel zal met grote kracht moeten wor
den gesteld, da t het rapport-Ockrent niet onder tafel moet 
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komen, ma ar dat de Ee zal moeten afta s t en hoe de over ige 
11 OEES-landen ov er dit r apport denken. 

Mini s t er Luns deelt mede, da t Jhr Van Vr eden
b~rch op z i j n vraag van de eer der geno emde ~it s e f unctiona
rl S heeft vernomen , dat v er wac ht wo r dt, dat Hallstein in 
elk ge~al rappor t zal uitbrengen , voordat een u itspraak in 
he t Dult se ~r?ce s ov~~ een vals e bes chuldiging i s gevallen. 

. . ~ln~ s t er Zl J l s tra deelt mede, dat in de coördina-
tl e comml ss l e l S gesproken over het u iten van meningen door 
l e den van de Ee (Bey in Parij s en Mansholt in Den Haag) 
welke afwij ken van wat al s standpunt van de Ee wordt bekend 
~emaakt. De HA van de KSG heeft deze fo u t niet gemaakt. Het 
l S voor he t gezag van de Ee niet goed. Minister Luns mer k t 
op , dat Hallstein zal gaan sprek en met de Engelse regerin~ 
maar dat van Engelse zijde ree ds is gezegd, dat men aan- 0 ' 
n e emt, dat Mansholt het standpunt van de Ee heeft weerge
g even. Vanwege de Duitse regering , maar ook door spreker 
zelf zal aan Rallstein wor den gezegd, dat de Ee niet t wee 
of drie v erschillende meningen moet uiten. De minister 
president gaat in het onderhavige geval nog verder ; nu men 
in een periode i s gekomen, dat de EC de onderhandelingen 
over de EEA moet l eiden, moet zij zich ni et naar buiten over 
de hierop betrekking hebbende vraagstukken uiten. 

Minister Luns is het ermede eens, dat nu de EC 
een bemiddelende taak heeft, de leden ervan dubbel voorzich
tig in hun uitlatingen over de EEA moeten zijn. Minister 
Vondeling is het ook wel hiermee eens, maar vraagt zich af 
of niet bijna hetzelfde geldt voor de raad van ministers der 
EEG. Kort nadat een vergadering van deze raad is beëindigd 
worden persconferenties gehouden, waarbij duidelijk blij kt, 
welk standpunt de betrokken ministers hebben ingenomen. Dit 
speelt in de kaart van de Engelsen. De minister- president 
is niet zo gesteld op die persconferenties tijdens onder
handelingen, maar in de raad van ministers vertegenwoor
di gt ieder zijn regering en dan moet men de opvatt i n-
gen der e igen regering publiek kunnen uiten. De Ee daaren
tegen is één college, dat één standpunt zal moeten innemen. 

Minister Vondeling verwacht, dat bij de bespre
kingen over de EEA, die woensdag en donderdag zullen wor
den gehouden, ook Duitsland en Italië zullen proberen er 
aan de zijde van de elf andere OEES- landen nog wat aan te 
verdienen als het Franse of Beneluxplan wordt aanvaard. 
Spreker o~derstreept, wat in de vorige vergadering bespro 
ken is over het verlangen van concessies van Engeland ten 
aanzien van de hoge tarieven voor groenten en fruit. 
Minister Zijlstra zegt toe dit te zullen proberen. 

3 c. Voorstellen inzake wijziging inzake KSG-verdrag (Brief 
van de minister van Economische Zaken dd. 1b november 
1958, nr. 73439, met bijlagen) 

Minister Zijlstra antwoordt op een vraag van 
minister Samkalden hoe de nota inzake wijziging van het 
KSG-verdrag zal worden behandeld, dat deze nota een. eerste 
verzameling van wijzigingsvoorstellen.beva~. Aangezle~ ~n
derhandelingen over deze voorstellen ln felte herop enlnb 

van onderhandelin aen over het gehele KSG-verdra g zouden be
tekenen, verwachtOsprek er niet, dat er iet~ van ~~mt. D~ 
handelspoliti eke commissie van de Kamer drlngt blJ spre~er 
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